
山西中考模拟百校联考试卷（四）

英语参考答案及评分标准

第玉卷
玉. 情景反应（每小题 1分，共 5分）

1 ~ 5 CABCA
域. 对话理解（每小题 1分，共 5分）

6 ~ 10 CBABB
芋. 语篇理解（每小题 1分，共 5分）

11 ~ 15 BABBA
郁. 听力填空（每小题 1分，共 5分）

16. big 17. easily 18. succeed 19. Traffic 20. thousands
吁. 单项选择（每小题 1分，共 10分）

21 ~ 25 ACCBB 26 ~ 30 CCBAC
遇. 补全对话（每小题 1分，共 5分）

31 ~ 35 FDCBA
喻. 完形填空（每小题 1分，共 10分）

36 ~ 40 BACAA 41 ~ 45 CBABC
峪. 阅读理解（一）（每小题 2分，共 30分）

46 ~ 50 ABBAB 51 ~ 55 AABAB 56 ~ 60 DBEAC
（注：以上各题与答案不符者均不得分。）

第域卷
御. 阅读理解（二）（每小题 2分，共 20分）

61. time 62. excited 63. except 64. asleep 65. comfortably
66. Online food ordering and delivery services bring meals to your doorstep.
67. On one device.
68. Yes, we can.
69. By cash and bankcard. /...
70. Yes, I do. It’s interesting to edit the photos and share them with my friends. /

Because it’s very convenient whenever I want to take photos by myself. /...
（注：只要所给答案符合要求，且表述无误，即可得满分；如果所给答案符合要求，
但表述有误，以 5小题为单位，单词拼写错误累计 4处扣 1分，语法错误累计 2处
扣 1分；第 70小题只要言之有理，即可得分；如所给答案不符合要求，不可得分。）

愈. 词语运用（每小题 1分，共 10分）
71. have asked 72. first 73. during 74. better 75. when
76. was chosen 77. finally 78. subjects 79. my 80. to support

欲. 书面表达（共 15分）
A possible version:There are a lot of people who are with excellent qualities. Their behaviors showus how to be hard鄄working, persistent and helpful.Lang Ping, a famous Chinese volleyball player and coach, made a greatcontribution to the success of our women爷s volleyball sport. When she was a player,she won lots of championships. Although she has got a lot of hurts after theretirement, she has done an even better job as a coach. Nobody will forget how thevolleyball girls won the championship under huge pressure in Rio Olympics becauseof her insistence.As a student, we shouldn爷t just study hard. We also have to spend some time inhelping others, doing volunteer work, learning from good modals and so on. Only inthat way can we be a good student with knowledge and morals.
评分参考：
本题总分为 15分，根据内容要点；按所写篇章语法结构和词汇运用的数量；篇章

的准确性、连贯性及得体性，分五个档次给分。
第五档（13 ~ 15分）
涵盖了所有内容要点，运用了较多的语法结构和词汇，有少量错误（1个句子结构、

时态、语态等方面的错误或 1 ~ 2个名词复数、第三人称单数、拼写、标点符号、大小写等
方面的错误），但是由于使用较复杂的表达方式所致；有效地使用了语句间的连接成分，
使全文结构紧凑，内容充实，体现了活跃的思维和清晰的逻辑，具备较强的语言运用能
力，完全达到了预期的写作目的。
第四档（10 ~12分）
涵盖了所有内容要点，运用的语法结构和词汇能满足任务的要求，有一些语法结构

或词汇方面的错误（2个句子结构、时态、语态等方面的错误或 3 ~ 4个名词复数、第三人
称单数、拼写、标点符号、大小写等方面的错误），但不影响对所写内容的理解；运用了简
单的语句间的连接成分，使全文内容连贯，内容完整，表达清楚，基本达到了预期的写作
目的。
第三档（7 ~ 9分）
漏掉了一个内容要点，运用的语法结构和词汇能基本满足任务要求，有一些语法结

构或词汇方面的错误（3个句子结构、时态、语态等方面的错误或 5 ~ 6个名词复数、第三
人称单数、拼写、标点符号、大小写等方面的错误），但不影响对所写内容的理解，运用了
简单的语句间的连接成分，内容连贯，信息得到较为清楚的传达。
第二档（4 ~ 6分）
漏掉了两个内容要点，语法结构简单，词汇贫乏，有较多的语法结构或词汇方面的错

误（4个句子结构、时态、语态等方面的错误或 7 ~ 8个名词复数、第三人称单数、拼写、标
点符号、大小写等方面的错误），影响了对所写内容的理解，缺乏语句间的连接成分，内容
不连贯，信息未能清楚传达。
第一档（0 ~ 3分）
明显遗漏主要内容，写了一些无关内容，有大量的语法结构或词汇方面的错误（5个

以上句子结构、时态、语态等方面的错误，或 9个以上名词复数、第三人称单数、拼写、标
点符号、大小写等方面的错误），所写内容无法理解，信息未能传达。
注：1. 评分时，先确定所属档次，然后根据该档次的要求来衡量，确定或调整档次，最后

给分。2. 词数少于 60词的，从总分中扣去 1分。3. 如书写较差，以致影响理解的，可扣去1 ~ 2分。
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扫描二维码
观看名师讲解



听力材料
玉. 情景反应
本题共 5个小题，每小题你将听到一组对话。请你从每小题所给的 A、B、C三幅图

片中，选出与你所听到的信息相关联的一项，并在答题卡上将该项涂黑。读两遍。

1. M: I like the color of this jacket. But can I have a bigger one?
W: OK, just a minute!

2. M: Mom, can you buy some bananas on your way home?
W: Sure, honey. See you tonight!

3. M: Could you please tell me the way to the post office?
W: Sure, go along this street and turn left. You’ll see it on your right.

4. M: Excuse me, is it the room for the job interview?
W: No, the job interview is in Room 910, this room is for the company meeting.

5. M: We can see the sign of no smoking in almost every public place.
W: Yes, it’s good for both our health and others’.

域. 对话理解
本题共 5个小题，每小题你将听到一组对话和一个问题。请你从每小题所给的 A、B、

C三个选项中，选出一个最佳选项，并在答题卡上将该项涂黑。读两遍。
6. M: The music in the restaurant is too loud, isn’t it?

W: Yes, loud music often makes me nervous.
Q: How does the woman feel about the music in the restaurant?

7. M: What are you going to be when you grow up? A teacher or an artist?
W: Neither. I want to be a doctor to help the sick people.
Q: What is the girl going to be when she grows up?

8. M: Does everyone in your family share the housework, Lily?
W: Yes, I often do the dishes and my sister Laura usually sweeps the floor.
Q: What does Lily often do to share the housework?

9. M: It’s very nice of you to volunteer at the school in the countryside. How long does it
take to get there?

W: Let me see. Two hours for the bus ride and then I have to walk for half an hour.
Q: How long does it take the girl to get to the school in the countryside?

10. M: How was your vacation in Thailand? Did you have a great time?
W: I have never found a better place that can make me relaxed so much.
Q: What does the woman mean?

芋. 语篇理解
本题你将听到一篇短文。请你根据短文内容和所提出的 5个问题，从每小题所给的

A、B、C三个选项中，选出一个最佳选项，并在答题卡上将该项涂黑。读两遍。
It was a sunny day. Charlie and his family decided to visit the City Park by bus.

Suddenly, Charlie noticed that he had the same watch as the bus driver. It made him really
excited. He wanted to talk about his new finding with the bus driver, so he ran up to the bus
driver. But his father stopped him, “Sh! Charlie. Didn’t you notice the sign? You mustn’t
talk to the driver while he’s driving. It’s dangerous.”Half an hour later, they arrived at the
City Park and walked to the top of the hill. Charlie’s parents sat down on the grass by the
lake and enjoyed themselves. But Charlie felt it was a little boring and decided to play his
toy car on the playground. He was playing with the toy car happily all the afternoon. He kept
on driving even when his father asked him to go home.“Please, Charlie. Be a good boy! ”said
his mother. Charlie stopped driving.“But Mum and Dad, I’m the driver. Don’t you remember
the sign on the bus? You mustn’t talk to me when my car is moving.”His father laughed and
said,“Good driver, Charlie, but we have to go home now.”
郁. 听力填空
本题你将听到一篇短文。请你根据短文内容，完成下面表格，并将获取的信息填写

到答题卡相应的位置上。每空一词。读两遍。

Nowadays, a lot of people have left their hometown to live in the cities, especially big
ones. Living in big cities gives people many advantages. People in big cities usually live
easily because there are more schools where their children can receive better education and
more hospitals which can offer better health care. What’s more, big companies and other
organizations are always located there. It gives people more chances to succeed. That’s why
most young people these days choose to try their luck in bigger places.

However, living in big cities certainly has many disadvantages. Traffic is the first and
often the most serious one. Most people spend a lot of time on their way to work or coming
back. During rush hours, all the streets are crowded with buses and endless lines of bicycles
and cars, and many traffic accidents happen every year. The smoke from cars and buses lead
to the second most serious problem — pollution. There is no way to get fresh air except to go
out of the city on weekends or holidays. As a result, thousands of people get sick every year.
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